
 

 

 
Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 7/2015 
konaného dne 18. 9. 2015 

 
Přítomni: 

1. Ladislav Nechvátal 6. Jan Kasal 

2. Karel Borek 7. Jiří Vondráček (místopředseda) 

3. Ladislav Nováček 8. Věra Bartuňková 

4. Kamil Vejvoda 9. Zdeňka Marková 

5. Vítězslav Schrek (předseda) 10. Jiří Bína (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Pavla Kučerová 3. Petr Korčák 

2. Jaromír Pospíchal 4. Jiří Hormandl 

 
Hosté: 

1. Jan Tourek 

 
Program: 

1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu 

2. Žádost o účast zástupce odborů jako hosta Kspp 

3. Informace o řešení problematiky uprchlíků 

4. Příprava koncepce hospicové péče – popis současné situace 

5. Informace o reformě psychiatrické péče 

6. Příprava na společné jednání se zdravotní komisí 

7. Diskuze, různé 

8. Závěr 

 
1. Zahájení, kontrola úkolů, schválení zápisu 
Vítězslav Schrek, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje 
Vysočina, přivítal přítomné a zahájil jednání. Konstatoval, že dle počtu přítomných členů,  
je komise usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, který byl 8 hlasy schválen. 
K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen. 
 
Jiří Bína omluvil nepřítomnost Petra Krčála, radního pro oblast sociálních věcí a prorodinné 
politiky. 
 
Členy komise přivítal Josef Procházka, ředitel Domova ve Zboží, p. o. 
 
 

2. Žádost o účast zástupce odborů jako hosta Kspp 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
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Jiří Bína informoval, že Rada hospodářské a sociální dohody Kraje Vysočina požádala předsedu 
komise dopisem ze dne 29. 6. 2015, aby byla Jiřina Marešová, zástupce Regionální rady 
odborových svazů Kraje Vysočina, zvána na jednání komise jako stálý host. 
 
Usnesení 017/07/2015/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
neschvaluje 
účast zástupce Regionální rady odborových svazů jako stálého hosta na svých jednáních a 
schvaluje 
že je připravena jakýkoli podnět ze strany RHSD za účasti zástupce odborů řádně projednat, 
případně zástupce odborů k projednávání společných otázek přizvat. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
3. Informace o řešení problematiky uprchlíků 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína uvedl, že v posledních týdnech se v ČR i v EU setkáváme s problematikou velké 
imigrační vlny přicházející na území EU. Z toho důvodu byl na jednání komise zařazen bod, 
který má informační charakter. 
Jiří Bína informoval o současném postupu Policie ČR: 

- v případě osob, které nelegálně překročí hranici a nemají vstupní vízum; 
- v případě, kdy se jedná o občany Sýrie; 
- v případě zadržených nezletilých bez doprovodu (specifická problematika). 

Problémem je, že systém byl vytvořen v době, kdy se nepočítalo s průchodem vysokých počtů 
tranzitních migrantů. V souvislosti s touto problematikou se zavádí ve spolupráci s odborem 
zdravotnictví systém zajištění zdravotních vyšetření těchto migrantů. 
 
Členové komise obdrželi informace z osobního jednání pracovníků OSV s cizineckou policií, 
analytickou zprávu cizinecké policie (materiál Kspp-07-2015-03, př. 1), a zprávu zaslanou 
Centrem multikulturního vzdělávání (materiál Kspp-07-2015-03, př. 2). 
 
Na zasedání se dostavila členka komise Zdeňka Marková. 
 
Usnesení 018/07/2015/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o humánním přístupu řešení problematiky uprchlíků v Kraji Vysočina dle materiálů 
Kspp-07-2015-03, Kspp-07-2015-03, př. 1 a Kspp-07-2015-03, př. 2, a 
doporučuje 
radě kraje i nadále v rámci svých struktur vytvářet pro takový přístup podmínky. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
V době hlasování nebyl přítomna členka komise Věra Bartuňková. 
 
 
Usnesení 019/07/2015/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
žádá 
radu kraje, aby na jednání zastupitelstva kraje byl zařazen bod k jednání „Informace  
o problematice uprchlické krize s dopadem na Kraj Vysočina“. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
V době hlasování nebyl přítomna členka komise Věra Bartuňková. 
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4. Příprava koncepce hospicové péče – popis současné situace 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína sdělil, že se jedná o problematiku, u níž kraj čeká důležité koncepční rozhodování. 
Hospicová péče může být zabezpečována různými způsoby, které mají rozdílné dopady 
z hlediska dostupnosti, vnímání prostředí pro umírání nebo naplnění přání umírat doma. Modely 
fungování této péče se mohou lišit podle míry zastoupení domácí hospicové péče (její úrovně 
z hlediska zapojení lékařů do přímé péče v domácnosti) a podle způsobu zabezpečení lůžkové 
péče (paliativní lůžka v nemocnicích, samostatný kamenný hospic, rodinné pokoje v LDN).  
Na rozhodování o vhodném modelu mají podíl i postoje zdravotních pojišťoven, udržitelnost 
nákladů a objem potřebných finančních zdrojů. Z tohoto pohledu může kraj stát před 
rozhodnutím, které složky hospicové péče upřednostnit. 
Členům komise byla předložena analytická část (materiál KSPP-07-2015-04, př. 1), která je 
částečným východiskem pro zpracování Koncepce hospicové péče v Kraji Vysočina.  
 
Toto téma bude předloženo na společném jednání se Zdravotní komisí Rady Kraje Vysočina. 
 
Členové komise následně diskutovali o systému hospicové péče v Kraji Vysočina, o trendech 
v zahraničí - hospicová péče zajišťovaná terénní službou, nebo jako malá zařízení dostupná  
i pro rodinu, o zajištění určitého menšího počtu pokojů s lůžky, přičleněných k určitému zařízení 
(jistota a dostupnost lůžek), s využitím služeb lékařů. Diskutována byla také otázka legislativních 
opatření v oblasti paliativní péče. 
 
Úkol: Na základě diskuze se zdravotní komisí by sociální komise ráda požádala legislativní 
výbor ve spolupráci s příslušnými odbory krajského úřadu o přípravu zadání na změnu 
legislativy v oblasti paliativní péče v ČR. 
 
Usnesení 020/07/2015/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o současném způsobu zabezpečení hospicové péče v Kraji Vysočina dle materiálu 
Kspp-07-2015-04, př. 1, a  
doporučuje 
radě kraje i nadále podporovat dlouhodobě nastavenou koncepci zajištění paliativní péče v Kraji 
Vysočina stávajícím způsobem, případně posilováním kapacit, které z hlediska dostupnosti  
a skutečných potřeb tuto péči v Kraji Vysočina zajišťují. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (1 proti, 0 se zdrželo). 
 
Usnesení 021/07/2015/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
současně doporučuje 
radě kraje zahájit vzdálenou přípravu (studii) směřující k vybudování kamenného hospice. 
Usnesení nebylo přijato 1 hlas pro (8 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Informace o reformě psychiatrické péče 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál. 
 
Jiří Bína uvedl, že se jedná o problematiku, u níž kraj čeká důležité koncepční rozhodování. 
S ohledem na skutečnost, že v Kraji Vysočina se nacházejí dvě stěžejní psychiatrické 
nemocnice, pověřil Jiří Běhounek, hejtman kraje, odbor sociálních věcí a odbor zdravotnictví, 
aby se zabývali přípravou pilotního projektu pro území našeho kraje. Komunikace se odehrává 
v úzké spolupráci s Ministerstvem zdravotnictví. 
Členům komise bylo předloženo zhodnocení současného stavu reformy psychiatrické péče 
(materiál Kspp-07-2015-05, př. 1), a popis vybavení Kraje Vysočina sociálními službami pro 
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klienty s duševním onemocněním (materiál Kspp-07-2015-05, př. 2).  
Toto téma bude předloženo na společném jednání se Zdravotní komisí Rady Kraje Vysočina. 

 
Usnesení 022/07/2015/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o reformě psychiatrické péče dle materiálu Kspp-07-2015-05, př. 1 a o síti sociálních 
služeb pro klienty s duševním onemocněním dle materiálu Kspp-07-2015-05, př. 2. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
6. Příprava na společné jednání se zdravotní komisí 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na středu 21. října 2015, od 14.00 hodin.  
Na toto zasedání bude navazovat společné zasedání se Zdravotní komisí Rady Kraje Vysočina 
od 16.00 hodin.  
 
 
7. Diskuze, různé 
Ze zasedání se omluvila členka komise Věra Bartuňková. 
 
Prohlídka zařízení 
Pro členy komise byla připravena prohlídka zařízení. K prohlídce zařízení byl přizván Jan 
Tourek, starosta města Světlá nad Sázavou. Členům komise se věnoval Josef Procházka, 
Andrea Korelová, sociální pracovnice, a Vladimíra Tesařová, vedoucí úseku sociálně-zdravotní 
péče. 
 
Prezentace zařízení 
Pro členy komise byla připravena „Prezentace zařízení“, kterou Josef Procházka okomentoval. 
Prezentace obsahovala tyto základní informace: 

 Poskytování sociální služby 

 Cílová skupina 

 Klienti 

 Personální zajištění 

 Ekonomické údaje 

 Rozvojové plány, rozvoj zařízení 
K prezentaci a následné diskuzi byla přizvána Dana Veselská, zástupkyně ředitele – ekonom, 
Věra Secká, mzdová účetní a personalistka, Andrea Korelová a Vladimíra Tesařová. 
 
Ze zasedání se omluvila členka komise Zdeňka Marková a člen komise Ladislav Nováček. 
 
Prohlídka výtvarné dílny Volšové ruce 
Pro členy komise byla v obci Tis připravena prohlídka výtvarné dílny Volšové ruce při Domově 
ve Zboží, p. o. Členům komise se po dobu prohlídky věnoval Josef Procházka. 
 
 
8. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
Vítězslav Schrek 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Jiří Bína 
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 29. 9. 2015. 


